
Referat Bestyrelsesmøde den 11. november 2019, kl. 17.30 – 20.30 

Deltagere: 

• Carsten Jensen (CJE) 
• Carsten Bach (CB) 

• Kaj Bækgaard (KB)  
• Christian Alstrup (CA)  

• Lissi Bank Lassen (LBL) - afbud 
• Henrik Stigel (HS) 
• Carina Jonsson (CJ) 

• Michael Handberg (MH)  
• Ole Ørum-Petersen (OØP)  

• Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  
 

1. Godkendelse af dagsorden. 

Godkendt uden kommentarer.  
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 
Godkendt uden kommentarer.   
 

3. Økonomi 

a. Regnskab og likviditet.   

Kontingenter. 
Den samlede kontingentindtægt blev 230 tkr mere end budgetteret og 279 tkr højere 
end sidste år. 

Afvigelsen skyldes en god nettotilgang af fuldtids seniorer i årets løb. 
 

Øvrige indtægter. 
De øvrige indtægtsgrupper gav også mere end budgetteret, hvor specielt greenfee og 
Firkløver samarbejdet gav mere end forventet. 

 
Udgifter. 

De samlede udgifter var 180 tkr større end i budgettet. Da vi i løbet af sommeren 
kunne se merindtægten på kontingenter, valgte vi at fremskynde nogle ikke 

budgetterede omkostninger. Bl.a. investerede i vi følgende: 
- topdress af alle fairways 
- indkøb af ekstra maskiner til: Roller til greens, maskine til afblæsning af afklip og 

blade, ny boldopsamler 
- opsætning af lynafleder på drivingrange og starterhus 

- renovering af klubhus, bl.a. med ny udendørs trappe 
 

Likviditet. 

Kassebeholdningen ved årets udgang blev på 2 mill. kr., hvilket var 430 tkr mere end 
sidste år. 

 
Konklusion. 
Årets resultat på 282 tkr. og 260 tkr. bedre end budget var meget tilfredsstillende, 

også set i lyset af, at der i årets resultat blev plads til at fremskynde nogle ikke 
budgetterede investeringer. 

 
Regnskab, revisionsprotokol og samarbejdsaftale med revisor blev underskrevet af de 
tilstedeværende. 

 
 

 



b. Medlemmer. 

 

 

Medlemstal DGU 

DGU’s omfatter ikke så mange medlemstyper, som vi anvender og derfor er der forskel 

på vores medlemstal og det tal, som DGU anvender i deres statistikker. 

Udvikling i medlemstal målt med DGU alen.  

 

Ultimo Oktober 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1,215     1,171      1,168      1,194      1,178      1,170      1,103    

Mindre aktive 262        257         268         246         230         208         263       

Startmedlemmer 25          39           30           34           29           33           9           

Medlemmer total 1,502     1,467      1,466      1,474      1,437      1,411      1,375    

Firkløver 613        628         650         600         520         443         -       



 

 

 



c. Sponsorer. 

Der er gentegnet fra de fleste af de nuværende sponsorer, som står til fornyelse i år; 

mangler dog møder med enkelte sponsorer.  

Der er kommet to nye skiltesponsorer og en sponsor til nye scootere. 

 
4. Generalforsamling 

Dagsorden – udsendes senest 20/11. 

a. Underskrift af regnskab og beretning 

b. Forslag - ingen 

c. Valg til bestyrelse: 

Bestyrelse: Carsten Bach, Kaj Bækgaard og Carina Jonsson er på valg. 

Suppleanter: Ole Ørum-Petersen og Michael Handberg er på valg. 

d. Evt. 

Arbejdspokal – det blev besluttet hvem der skal have pokalen 2019 

Tema – Banen i 2020 

 
5. Banen lige nu 

Topdress og dybdeluftning fairways er gået godt. Alle fairways har fået sand (530 tons) 

og blevet dybdeluftet. Det skaber et bedre rodnet og dermed en bedre vandoptagning 

og dræn.  

Åbning af 12 huller med spil til sommergreens er gået godt. De kan holde til det og vi 

får set hvordan greens reagerer i forhold til de greens, der ikke spilles på. 

Par 3 banen er færdig. Der mangler lidt jord på et teested, og der vil løbende blive 

efter sået og tilrettet ved de nye greens.   

Ved hul 5 er der nu gravet kanal igennem, så de 2 søer tv. for fairway får bedre 

gennemløb. Har allerede indvirkning på vandstanden i området. 

6. Vision 2020 

De mere end 100 ønsker og ideer, der blev indsamlet i tirsdag den 5/11, hos de ca. 25 

deltagere i visionsaftenen, er nu delt op i flg. grupper:  

a. Banen 

b. Klubber i Klubben og diverse udvalg 

c. Sponsorer, gæster og samarbejdspartnere 

d. Træning og træningsfaciliteter 

e. Restaurant, klubhus og Proshop 

f. Kommunikation 

g. Diverse  

Efter en god debat vedr. Vision contra ønsker, er det besluttet at ledergruppen samler 

op ved at gå de mange idéer igennem og komme med forslag til løsning, igangsætning 

og kigger på økonomi. Udvalg der berøres inddrages. 

Ved første bestyrelsesmøde i 2020 vil bestyrelsen gennemgå ideer og forslag og se på 

Visionen for 2025. 

 



7. Nye og kommende projekter 

Projekter i pipeline 

Det er nødvendigt at få nye brædder på terrassen, da både brædder og de strøer, som 

de lå på er rådnet. Der indhentes tilbud og bud på gode løsninger, så der ikke er glat. 

8. Info fra Golfmanageren. 

a. Golfspilleren i Centrum 

Vi har hævet vores ambassadørscore og vores øvrige ”karakterer” i forhold til 

tidligere. Der er tale om en jævn fremgang der afspejler, at de tiltag vi laver på 

banen og øvrige områder ses og roses. 

Der er stadig plads til forbedringer, og vi vil fortsat måle os op mod andre 

Parkbaner i Jylland.   

b. Regionalmøde DGU 

CJ, CB og BWM har deltaget i DGU´s regionalmøde hvor en række spændende 

emner blev taget op.  

Der skal vælges 2 nye bestyrelsesmedlemmer til DGU; gerne fra Jylland.  

NGU (Nordisk) introduktionskort udfases; DGU introduktionskort fortsætter 

DGU gør hvert efterår opmærksom på at hvis man sælger medlemskaber gældende 

resten af året + året efter, er disse medlemskaber fleksible resten af året, med de 

begrænsninger, som det giver, og først fuldgyldige i det nye år. 

DGU har fokus på rekruttering og har arbejdet med 20 klubber i 2019. 
Det har resulteret i 8 bullets omkring rekruttering 

• Ledelsesopgave (bestyrelse skal have fokus) 
• Rekrutteringsudvalg (arbejde målrettet) 

• Kultur i klubben (alle skal arbejde med) 
• Ressourcer og økonomi (kommer ikke af sig selv) 
• Målsætning (hvorfor vil vi være flere) 

• Kalenderen (aktiviteter planlagt året rundt) 
• Koncept (hvilke midler skal vi bruge) 

• DGU Håndbog (kommer marts 2020) 
Facebook er en effektiv hvervningsplatform 

• Funnel First / Mediehuset 

• Vi har i år forsøgt sammen med WeMarket og også lykkedes med at få nye 
startmedlemmer den vej. 

 
Gode tiltag fra DGU og vi synes selv at vi er gode til rekruttering, men mener også 
at det kræver, at der er fokus på hele forløbet og ikke kun på selve 

rekrutteringsdelen.   
 

DGU har undersøgt interessen for golf i den danske befolkning. Formålet med 
undersøgelsen er at danne grundlag for en strategi, der vil kunne tiltrække flere 
medlemmer i de danske golfklubber herunder: 

- At kortlægge interessen / potentialet for golf i den danske befolkning 
- At kortlægge hvilke segmenter der eksisterer inden for motion både i forhold til: 

▪ Hvad de generelt motiveres af og lægger vægt på i forbindelse med 
motion. 

▪ Deres holdning til og erfaring med golf. 



- Identificere hvilke segmenter, hvor der er det bedste match med det, som golf 
kan tilbyde, samt danne grundlag for en strategi, der skal realisere potentialet 

 
Dataindsamling er sket i august 2019 via YouGov panelet og der er spurgt 2.019 

personer over 15 år. 

  
 
Undersøgelsen viser at der er en stor interesse for golf og testresultaterne kan 
bruges fremadrettet i vores markedsføringstiltag.  

 
DGU vil arbejde videre med undersøgelsen og komme med idéer til hvordan den 

kan bruges.  

 
DGU har de sidste år arbejdet hen i mod at have deres egen database hvor de/vi 

ejer alle golfdata (medlems- og bookingdata). Det er nu på plads og der arbejdes 

nu på at gøre disse data tilgængelige for klubberne via et data Warehouse, så der 

kan trækkes statistikker m.m. på en nem måde. DGU regner med at det er på plads 

i løbet af næste sæson.   

DGU har udarbejdet en ny turneringsstruktur for børn-og unge, den præsenteres på 

at kommende Juniormøde i DGU. 

Her vil Mads Rog Rita Schultz deltage. 



 

 

Det nye handicapsystem, der skulle være indført fra årsskiftet, er udskudt til 2021.  

DGU laver en række tiltag, med kurser m.m. som vi løbende vil informere om 

ligesom vi i et kommende nyhedsbrev vil beskrive overgangen fra det gamle EGA 

system til det nye handicapsystem. 

c. Netværksmøde Herning Idrætsråd (HIR)  

Flerstrengede og store (+500) foreninger 

BDFL 

- Samarbejde DGI/DIF og Herning Kommune 

- Gøre det nemmere at blive en del af et aktivt fællesskab 

- Fokus på overgang mellem livsfaser/-situationer 

- Skabe engagerende fællesskab og foreningsliv for alle 

- Sikre bevægelsesglæde, kropsbevidsthed og motorik hele livet 

- Sikre bedre udnyttelse af Rum og rammer (haller og anlæg) 

Godkendes politisk 16/12 

Igangsættes jan. 2020 



Der blev afholdt en workshop med følgende to fokusområder, som alle 

deltagere bød ind på.  

- Hvad gør vi allerede 

- Hvad kan vi gøre for at skabe nye tiltag 

Resultatet af workshoppen udsendes medio/ultimo november 

HIR afholder medlemsmøde med fokus på frivillige d. 19/11 på Biblioteket hvor Carsten 

og Bo deltager 

d. Shoppen 

Der er kontakt til en samarbejdspartner, der har shop i anden golfklub samt 

webbutik. Der arbejdes videre med vedkommende med henblik på etablering af 

shop først i 2020.  

9. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM  

Intet nyt. 

b. Erhvervs Golf udvalg – BWM 

Der er netop afholdt møde i udvalget og besluttet at pris er dens amme i 2020. 

Programmet er også tæt på fastlagt og præsenteres for de nuværende 

virksomheder der er med, fredag den 15/11 20219.  

Der er indgået samarbejde med Erhvervsklubben Brande golfklub, at vi afvikler 2 

arrangementer sammen i 2020.  

c. Handicapudvalg – CJ 

Intet nyt. 

d. Regeludvalg – CJ 

Intet nyt.  

e. Amatør-og ordensudvalg – BWM  

Intet nyt. 

f. Baneudvalget – CB 

Kristian, der har været med i 15 år, er nu stoppet hos Herning Golf Klub, efter eget 

ønske. Morten K. er gået på vinterferie og Morten C gør det den 1/12. 

Broen hul 11-12 er Herning Kommunes og de har repareret lidt på den, men er ved 

at se på, om ikke det er nødvendigt med en helt ny bro.  

Herning kommune har bevilliget 8 nye egetræer.  

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt. 

h. Banekontrol-og serviceudvalg – HS 

Der er afholdt evaluering for året og der var god stemning og gode kommentarer 

omkring balancen mellem service og kontrol, som vil blive fulgt op til foråret når vi 

starter op igen. 

Glædeligt også, at der er 5 nye frivillige, der gerne vil være med.   

i. Visionsudvalget – CA 

Intet nyt. 

j. Kommunikationsudvalget – CA 

Intet nyt.  

k. Turneringsudvalget – OØP 

MENY-turnering aflyst pga. vejret; ny dato frem mod jul findes, så det bliver 

juleænder vi spiller om.  



Evalueringsmøde afholdes den 21/11 2019.  

l. Begynderudvalget – MH 

Intet nyt. 

m. Kaninudvalget – HS 

Intet nyt.   

n. Juniorudvalget – BWM  

Der vil være vintertræning fra februar og der vil være info til alle juniorer ca. den 

1/12 2019 via Facebook og mail.  

Der er planlagt Åbent Hus primo april. 

Indoor vil ikke blive brugt, da det er for dyrt og de unge vil også gerne være ude.  

o. Eliteudvalget – BWM 

Et nyt udvalg er på vej, med Githa som formand og Daniel som menigt medlem. 

Fællestræningen vil i 2020 veksle mellem træning og spil på banen. Træning vil 

være mandag i lige uger og onsdag i ulige uger. Den dag, hvor der ikke er træning, 

er der spil på banen.  

Træningslejren bliver igen i Himmerland, hvor der er gode forhold.   

 

10. Næste møde. 

Torsdag den 28. november 2019, kl. 18 - bestyrelsesmøde 

Torsdag den 28. november 2019, kl. 19 - generalforsamling 

11. Eventuelt. 

iab. 

 

Referat godkendt 

 

_____________________   ___________________   ___________________ 

       Carsten Jensen                 Carsten Bach                  Kaj Bækgaard  

 

_____________________   ___________________   ___________________ 

        Henrik Stigel                 Christian Alstrup              Carina Jonsson  

 

                                    ________________________ 

                              Lissi Bank Lassen 


